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ОТВАРАЊЕ СКУПА

Поштоване колеге, учесници Скупа, цијењени гости,

Пријатна ми је дужност што могу у име Организационог одбора да 
отворим Међународни научни скуп Језичка ситуација у Црној Гори – 
норма и стандардизација и све скупа да вас поздравим, да вама – рефе
рентима захвалим што сте се одазвали позиву организатора и што ће ва
ши реферати о теми коју је понудио Организациони одбор, сигуран сам, 
имати драгоцјену научну вриједност.

Институт за језик ЦАНУ – Петар II Петровић Његош и Институт за 
источноевропске и оријенталне студије Универзитета у Ослу остварили 
су успјешну сарадњу и организовали овај Скуп који се није могао оства
рити без свестране потпоре Института у Ослу. За то посебну захвалност 
исказујем професору Свену Менесланду.

Потпомоћи ће овај Скуп да се разријеше многи неспоразуми у вези са 
језиком у Црној Гори чији иницијатори у последње вријеме нијесу били из 
наших редова – редова лингвиста. Нелингвисти су нам језичку проблема
тику одвукли на медијску позорницу па о њему говоре звани и незвани – 
углавном нестручњаци. Парадокс је у овоме: што је дискутант већи незна
лица то гласније говори и пажљивије се слуша, иако показује велико нера
зумијевање језичких појава, посебно стандардизацијске поступке и про
цесе. Тако се, могу без претјеривања рећи, у вези са језичком проблемати
ком, књижевнојезичким стандардом и стандардизацијом обично међу не
стручњацима у Црној Гори воде прави приземни и подземни ратови.

Неки нелингвисти о чисто језичким проблемима у државним медији
ма, пошто су тамо њима широм отворена врата, дају категоричне судове, 
а ко иоле зна нешто из језика и о језику види да уопште не разумију бит 
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језика и све раде да стручњацима намјесте какав „политички гријех” (да 
нијесу за Црну Гору, да посрбљавају Црногорце…) да их улове, оптуже 
и елиминишу као неподобне за решавање језичких питања у Црној Го
ри. Политиканти то спремно дочекају и почињу веома жучне препирке. 
Настоје они тако да иницирају неспоразуме па затим да онда пресуђују у 
име науке и стичу себи бар међу необавијештеним у струци славу.

Језички развитак мора се заштитити од насиља било које врсте, а је
зичка политика у модерном друштву треба да се заснива на научним 
принципима. Овај Скуп ће добро доћи. Он нам је био неопходан.

Већина колега с одушевљењем је прихватила позив. Нас испуњава 
осјећање задовољста што ову тему разматрамо заједно са вама. Ваше су
гестије, ваша сарадња и помоћ биће нам драгоцјени. Са жаљењем кон
статујем да овом Скупу не присуствују позвани: Јосип Силић и Иво Пра
њковић (из Загреба), Хаснија Муратагић, Јосип Баотић и Милан Шипка 
(из Сарајева), Герхард Невекловски (из Беча) и Ранко Бугарски (из Бео
града) који се писмом извинуо да не може доћи због одсуства из земље.

Данас смо се нашли овдје, најзначајнији и најутицајнији представни
ци славистике, стандардологије и језичке политике из Србије, Хрватске, 
Босне и Херцеговине, Аустрије, Њемачке, Данске, Норвешке, Шведске, 
Румуније, Русије и сви Црногорци лингвисти из ових и других европ
ских држава, како бисмо могли разговарати о данас актуелним питањи
ма језика у Црној Гори и да донесемо потребне закључке, без намјере да 
арбитрирамо у језичким питањима ни да намећемо своје ставове. Нама 
је циљ да уз стручни напор и научну одговорност научно протумачимо 
и на научним основама поставимо свако питање у вези са данашњом те
мом – да кажемо научну истину.

Данас, дакле, овдје присутна истакнута имена наше и стране науке 
велики су гарант за значајан допринос студиозном научном одређењу и 
образложењу језичких питања, а то је и гарант да ће се разговори одви
јати у истински стваралачкој клими коју карактерише узајамно пошто
вање и жеља да заједно у аргументованом дијалогу допринесемо рас
прављању сложених питања наше лингвистичке ситуације.

Вјерујем да ће послије овога Скупа много штошта бити сасвим ја
сније. Чврсто сам увјерен да ћемо овим Скупом проширити лингвистич
ке хоризонте свима који слиједе научност и да ћемо оставити отворена 
врата за разговор који ће се водити ка решавању проблема који су у ве
зи са језиком у Црној Гори досад постојали.

Допустите ми на крају да Скуп прогласим отвореним и да вас још је
данпут поздравим и гостима пожелим угодан боравак у Подгорици.

Бранислав Остојић
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